
خبر و مصاحبه

مهری رنجبـــر/ ســـهم دوومیدانی ایـــران در 
المپیـــک 2024 پاریـــس، 2ســـهمیه اســـت. 
2ســـهمیه در مـــاده 100 متـــر. 2ســـهمیه ای 
کـــه فرزانه فصیحـــی و حســـن تفتیان از 
رنکینـــگ گرفتنـــد. درحالی که بجز 
آنها، مهدی پیرجهان، حسین 
رســـولی، مهـــدی صابـــری، 
حمیده اســـماعیل نژاد 4 
دوومیدانـــی کاری بودنـــد 
کـــه در مـــواد 400متـــر بـــا 
مانـــع، پرتـــاب دیســـک، وزنـــه و 
100متر شـــانس ســـهمیه بودنـــد. حتی در 
مســـابقات مختلف هـــم بـــرای جمع آوری 
امتیاز شـــرکت کردند، اما نشد. 3 روزمانده 
بـــه رونمایـــی از دوومیدانـــی کاران مســـافر 

پاریـــس، حـــرف از ســـهمیه قطعـــی تفتیان 
و فصیحـــی 2دونده ســـرعتی اســـت و بس. 
2دونـــده ای کـــه به ترتیـــب با رتبـــه 39 و 34 
رنکینگ جهانی المپیکی شـــدند. اما مهدی 
صابـــری بیـــن 32 نفـــر اول مســـافر پاریـــس 
پرتـــاب وزنـــه نبود و بـــا اختلاف کـــم نفر 33 
اســـت. حســـین رســـولی هم جایی بین 32 
نفـــر نـــدارد و فعـــلاً رتبـــه 46را دارد. مهـــدی 
پیرجهـــان دونـــده 400 متر با مانـــع بین 32 
دونـــده 400 متر بـــا مانع نبود و نفر 52 شـــد. 
حمیـــده اســـماعیل نژاد دونـــده 100 متـــر که 
یکی از شـــانس های ســـهمیه بود هم با رتبه 
59 بیـــن 56 دونـــده المپیکی قـــرار نگرفت. 
درحالی که بـــرای المپیک توکیو، دوومیدانی 
4سهمیه داشـــت. 4ســـهمیه ای که احسان 

حـــدادی در پرتاب دیســـک ســـهمیه با ثبت 
رکـــورد ورودی گرفته بود و بقیـــه از رنکینگ. 
اما این بار همه دوومیدانی کاران به ســـهمیه 
از رنکینـــگ جهانی دل خوش کـــرده بودند 
کـــه نتیجه اش تنها 2ســـهمیه بـــود. هرچند 
9تیرماه فدراسیون جهانی تکلیف مسافران 
المپیکـــی را مشـــخص می کند، حتـــی امتیاز 
قهرمانـــی کشـــور هـــم بعیـــد اســـت تعـــداد 
دوومیدانـــی کاران المپیکـــی ایران را بیشـــتر 
کنـــد. نکته بدتـــر اینکـــه حتی بـــرای اولین 
بار خبری از ســـهمیه المپیک پرتاب دیسک 
نیســـت تا جای خالی پرتابگـــران ایرانی بین 
پرتابگـــران تاپ دیســـک دنیـــا در پاریس به 
چشـــم بیایـــد. اتفاق تلخـــی که بر پســـرفت 
دوومیدانـــی ایران مهر تأییـــد زد و باید گفت 

ورزش مـــادر، روزبـــه روز نحیف تـــر از دیـــروز. 
البته بی ثباتی مدیریـــت هم تأثیر زیادی روی 
عقبگـــرد دوومیدانی به روزهای بد داشـــت. 
هادی ســـپهرزاد مربی حســـین رســـولی که 
روی ســـهمیه شـــاگردش در پرتاب دیســـک 
حســـاب کرده بود می گویـــد: »اولین دوره ای 
اســـت که دوومیدانـــی کاران ایران ســـهمیه 
المپیک مســـتقیم نگرفتند و برای ســـهمیه 
روی رنکینگ حســـاب کرده بودنـــد. چرا که 
ســـطح رکوردهای ورودی المپیک بالا رفته و 
در عوض ســـطح رکوردهای دوومیدانی کاران 
ما افت کرده اســـت. دوومیدانـــی ایران با در 
نظر گرفتن برکناری صیامی، 4 تغییر داشـــته 
است. درحالی که هیچ رشـــته ورزشی بدون 

ثبات مدیریتـــی موفق نمی شـــود.« 

تفتیان وفصیحی تنها دوومیدانی کاران ایران در پاریس

ورزش مادر، روزبه روز ضعیف تر  از دیروز

لیگ نخبگان و زمانی که از دست می رودچراغپور: چرا امثال شیمبا 15 سال یک سهمیه را اشغال می کنند؟

مـــورد  رجـــی  خا ســـهمیه  د  ا تعـــد
برتـــری  لیـــگ  تیم هـــای  اســـتفاده 
همـــواره یکـــی از مباحث پرحاشـــیه 
در ســـالیان اخیـــر بوده کـــه نظرات 
زیـــادی پیرامـــون آن وجود داشـــته، 

کنفدراســـیون  اینکـــه  عـــلاوه  بـــه 
فوتبال آســـیا محدودیت اســـتفاده از 
بازیکن خارجی را در ســـال گذشته را 
برداشـــته و تیم های همسایه با تمام 
بازیکنان خارجـــی خود وارد رقابت با 
نمایندگان ایـــران در لیـــگ نخبگان 
آســـیا می شـــود امـــا ســـازمان لیـــگ 
تصمیم گرفت که سهمیه خریدهای 
خارجـــی تیم هـــای ایرانـــی را کمتر از 
ســـال گذشـــته کند. جلال چراغپور 
کارشـــناس فوتبـــال در خصوص این 
قانـــون توضیـــح داد: »نبایـــد به این 
موضـــع نـــگاه کمـــی داشـــت و بایـــد 
از دیـــدگاه کیفـــی هـــم ایـــن موضوع 
بررســـی شود، در ســـالیان اخیر مثلاً 
بازیکنی مثل شـــیمبا 15 سال در یک 
پســـت برای ما به میـــدان رفته و یک 

پست را اشغال کرده است. در بحث 
بازیکنـــان خارجی هم ایـــن موضوع 
حائز اهمیت اســـت که ممکن است 
حضـــور ایـــن بازیکنان باشـــگاه های 
مـــا را قوی تر کنـــد اما حضـــور بدون 
حســـاب وکتاب آنها باعـــث تضعیف 
تیـــم ملی خواهد شـــد.« وی توضیح 
داد: »اکنـــون در لیگ هـــای معتبـــر 
دنیـــا، محدودیت های جذب بازیکن 
خارجـــی وجـــود نـــدارد اما مثـــلاً در 
کشـــوری مثـــل ایتالیا ببینیـــد حضور 
ایـــن بازیکنـــان خارجی باعث شـــده 
تـــا شـــاهد لیـــگ جذابی باشـــیم اما 
ضربـــه اش را بـــه تیم ملی آن کشـــور 
زده اســـت؛ بنابرایـــن در بحث تعداد 
بازیکن خارجـــی باید تمـــام جوانب 

امر ســـنجیده شود.«

فرهاد قائمی در شهداب یزد
فرهـــاد قائمی بمب انـــرژی والیبال ایـــران برای فصل 
جدیـــد رســـماً با شـــهداب یزد قـــرارداد بســـت. او که 
یکـــی از بهتریـــن دریافـــت کننـــدگان تاریـــخ والیبال 
ایـــران حســـاب می آیـــد و از نســـل طلایـــی اســـت به 
درخواســـت کادرفنی و تأیید مدیریت باشـــگاه، رسماً 
بـــا توافق بـــا یزدی ها، فصـــل آینده برای تیـــم والیبال 
شـــهداب یزد بازی می کند. فرهـــاد قائمی ملی پوش 
ســـابق این فصل برای شـــهداب یزد پیراهن شـــماره5  

می پوشد. را 

کاراته کاهای امید اردو زدند
پنجمیـــن مرحله اردوی تیـــم امید کاراتـــه دختران از 

دیروز شـــروع شد.
کاراته کاهـــای دعـــوت شـــده بـــه ایـــن اردو از دیـــروز 
تمرینـــات خود را شـــروع کرده و تا دهم تیر در ســـالن 
شـــهید کبکانیان برای حضور در مســـابقات قهرمانی 

آســـیای فیلیپین خـــود را آمـــاده می کنند.
ایـــن رقابت هـــا 2 تـــا 4 شـــهریور در فیلیپیـــن برگزار 

خواهد شـــد.

سوادکوهی: رفته بودم کشتی بگیرم
مدعـــی وزن ۸6 کیلوگرم کشـــتی آزاد تأکیـــد کرد، اگر 
تمایلی به رقابت در جام تختی نداشـــت، 3روز زودتر 

به محـــل برگزاری مســـابقه نمی رفت.
علـــی ســـوادکوهی درباره اینکـــه عنوان شـــد به دلیل 
سر وزن نرســـیدن با وجود داشتن ســـهمیه، در جام 
تختی کشـــتی نگرفت، گفت: فکر کردم مســـابقات با 
2کیلو ارفاق اســـت! خدا شـــاهد اســـت که در جریان 
نبودم برای این مســـابقات یک کیلوگرم ارفاق وزن در 
نظـــر گرفتند، چون معمولاً این رقابت ها و مســـابقات 
مشـــابه، با 2کیلوگرم ارفاق وزنی برگزار می شـــود. من 
حتـــی 3روز قبل از مســـابقات بـــه زنجان رفتـــم. اگر 
نمی خواســـتم کشـــتی بگیرم کـــه از 3روز قبـــل آنجا 
نمی رفتم تا بدنم به شـــرایط آب وهوایی شهر میزبان 
عادت کنـــد. به باشـــگاه میثـــم نصیری رفتـــم و آنجا 
تمرینـــم را ادامه دادم. خیلی هم آمـــاده بودم و برای 
جام تختی وحشـــتناک تمرین کرده بـــودم. رفتم که 
کشـــتی بگیرم کـــه این مســـأله پیش آمـــد.« او درباره 
اینکه عنوان شـــده او در محل وزن کشـــی با مسئولان 
مربوطـــه درگیری لفظی داشـــته گفـــت: گفتند زمان 
وزن کشـــی تمـــام شـــده و ســـر وزن نیســـتی، خطش 
بزنیـــد، من هـــم صحبت کـــردم و چیز خاصـــی نبود. 
مقـــداری صحبت کردم، چون می خواســـتم کشـــتی 
بگیرم.« مدعی وزن ۸6 کیلوگرم کشـــتی آزاد با اشاره 
بـــه اینکـــه تمریناتش را برای شـــرکت در لیـــگ ادامه 
می دهـــد، تأکید کرد: »دیگر شـــرایط وزنـــی حضور در 
79کیلوگـــرم را ندارم و در همین ۸6کیلو خواهم ماند 

و فعـــلاً هم تنها مســـابقه  پیش رویم لیگ اســـت.«

 سرمربی تیم ملی تنیس روی میز 
در دوره تربیت مدرس رد شد

 نوروزی تنها ایرانی 
که نمره قبولی گرفت

افشـــین نـــوروزی تنهـــا ایرانـــی بـــود کـــه در دوره 
مربیگـــری بین المللـــی درجـــه 2 قبول شـــد. دوره 
تربیـــت مـــدرس مربیگـــری بین المللـــی درجه 2 
هفتـــه قبل بـــا تدریس احمـــد دولتی  مصـــری زیر 
نظر فدراســـیون جهانی و کمیته ملـــی المپیک در 
ایران برگزار شـــد، اما از بین 20 مربی تنها افشـــین 
نـــوروزی کاپیتـــان پرافتخار و المپیکـــی تنیس روی 
میز ایـــران بـــا قبولـــی در ایـــن دوره با شایســـتگی 
تنها مـــدرس پذیرفته شـــده ITTF در ایـــران لقب 
گرفـــت. حتـــی جمیل لطف  الله نســـبی ســـرمربی 

تیـــم ملی هم رد شـــد.
ایـــن دوره با حضور پرســـروصدای 20 مربی شـــروع 
شـــد که  بیـــن آنهـــا نام هـــای مطرحـــی مثـــل امیر 
عمیدی، افشـــین نوروزی، جمیل لطف الله نســـبی 
ســـرمربی تیـــم ملـــی، حـــوری  آقامیـــری و ســـیما 
لیموچـــی به چشـــم می خـــورد امـــا بعد از ســـه روز 
آمـــوزش در آزمون های تئوری و عملی تنها افشـــین 
نوروزی از احمد دولتـــی مدرس ITTF، نمره قبولی 
گرفت تا مـــدرس دوره های مربیگـــری بین المللی 
سطح 2 شـــود. در حالی که جمیل لطف الله نسبی 
و ســـیما لیموچـــی ســـرمربیان تیم هـــای ملـــی رد 

. ند شد
افشـــین نوروزی، کاپیتان تیم ملـــی تنیس روی میز 
کشـــورمان بعد از قبولـــی در ایـــن کلاس می گوید: 
»دوره خوبـــی بـــود کـــه با حضـــور مـــدرس مصری 
ITTF و بـــا هماهنگـــی کمیته ملی المپیـــک برگزار 
شـــد. تعدادی از نفرات مدرک سطح دو را گرفتند و 
فکر می کنم برای گرفتـــن مدرک تدریس مربیگری 
ســـطح 2 تنیس روی میز خیلی ســـختگیرانه عمل 
کردنـــد در حالی که اســـاتید خوبی چـــون جمیل 
لطف الله نســـبی، حمـــدی و لیموچـــی با ســـال ها 
سابقه آموزشی حقشـــان بود این مدرک را دریافت 
کنند. قطعـــاً توانمندی آنها بالاتر از اینهاســـت. هر 
زمان که کمیته مربیان فدراســـیون تصمیم بگیرد، 
کلاس مربیگری ســـطح دو را برگزار می کنم. البته 
برگـــزاری این نوع کلاس ها بســـیار ســـخت اســـت 

ولـــی مدرک آن بین المللی اســـت.«

مدیریت ورزش2
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در حالـــی کـــه گرمای هوا بـــا آغاز فصل تابســـتان 
لحظـــه بـــه لحظـــه بالاتـــر مـــی رود، بـــازار نقـــل و 
انتقـــالات بازیکنان هـــم در لیگ برتر منبســـط  تر 
می شـــود و تیم هـــا بـــرای آرایـــش جنگـــی جدید 
بـــه ســـربازگیری می کننـــد. اســـتقلال  شـــروع 
تقریبـــی  شـــدن  مشـــخص  بـــا  پرســـپولیس  و 
سکاندارانشـــان مذاکـــرات را جدی تـــر دنبـــال 
می کننـــد و همچنان شـــکارهای درشـــت تر را آنها 
تعقیـــب می کنند. ســـپاهان با جدایـــی مورایس 
در تله افتاده و تا انتخاب شـــدن ســـرمربی جدید 

باید دســـت بـــه عصـــا راه برود.
 تراکتـــور هـــم که مثل همیشـــه شـــروع بـــه درو 
ســـتاره ها کرده و چشـــم بـــه محصولات درشـــت 
دیگـــران دارد. در این بین ســـایر تیم ها منتظرند 
تـــا هـــر ســـربازی کـــه بـــه اردوگاه تیم هـــای بزرگ 
راه پیـــدا نکـــرد را اســـتخدام کننـــد. بـــا این حال 

نکتـــه قابل تعمل قانون هایی اســـت کـــه در این 
اواخـــر در آســـیا و در ایـــران برخـــلاف هـــم وضع 
شـــدند. ای اف ســـی اســـتفاده از بازیکن خارجی 
در جـــام باشـــگاه ها را بـــا هـــر تعـــدادی آزاد کرده 
و در ایـــران می شـــنویم که بـــرای جـــذب بازیکن 
خارجـــی محدودیت قائل شـــده اند. روزگاری این 
قانـــون، قانـــون بـــدی نبود چـــرا که در آســـیا هم 
محدودیـــت اســـتفاده از بازیکـــن خارجی موجود 
بود امـــا اکنون بـــا آرواره های میلیـــاردی تیم های 
عربی که هر شـــکار خارجـــی بزرگی را بـــه راحتی 
شـــکار و هضم می کنند داســـتان تیم هـــای ایرانی 

اســـت. غم انگیز 
 همان طـــور که گفتیم بـــه طور طبیعـــی تیم های 
ایرانـــی حاضـــر در لیگ نخبـــگان بـــازار داخلی را 
قبضـــه می کننـــد امـــا از حیـــث داشـــتن بازیکن 
خارجی قطعاً دچار مشـــکل می شـــوند. طعنه آمیز 
اینکـــه در همین لیگ قبل کار را برای اســـتقلال و 
پرســـپولیس اتفاقاً خریدهای خارجـــی بودند که 
درآوردند. در اســـتقلال بازیکنان ازبک و آرژانتینی 
و در پرســـپولیس بازیکن گرجستانی و ازبک. این 
اما کافی نیســـت چه همگان دیدیم که تیم هایی 
مثـــل الهـــلال و النصر در بـــازی بـــا ایرانی ها حتی 
ســـتاره های خیلـــی گرانقیمـــت خارجـــی را بازی 

قوانین بد علیه فوتبال

نمی دادنـــد و البته برنده می شـــدند.
 به نظر می رســـد اگر ســـودای بزرگـــی در لیگ 
نخبـــگان را داریم بایـــد طرحی نـــو دراندازیم 
وگرنـــه باز در بر همان پاشـــنه حـــذف خواهد 
چرخیـــد و تیم هـــای مـــا تیم هـــای معمولی و 

دســـتگرمی در آســـیا باقی خواهنـــد ماند.

 حقیقـــت ایـــن اســـت که اگـــر چـــه نمی توان 
بازیکـــن خارجی پرتعـــداد خرید امـــا می توان 
بـــا آن همه پول هـــای بی زبان ریخته شـــده در 
جیب دلال هـــا بازیکن خارجی باکیفیت بزرگ 
خریـــد. بازیکنـــی کـــه کار را در آســـیا در بیاورد 
نه اینکه در آســـیا توریســـتی باشـــد میان همه 

گردشـــگران. چـــه بخواهیم و چـــه نخواهیم 
مجبوریـــم گاهی برای موفقیـــت برخلاف میل 
باطنـــی تن بـــه قانون هـــای جدیـــد بدهیم و 
اکنـــون زمان آن اســـت که در مـــورد بازیکنان 
خارجی قانونـــی جدید وضع کنیـــم که نتیجه 

آن ســـربلندی ایرانی ها در آســـیا باشد.

به نظر به نظر 
می رسد می رسد 

اگر سودای اگر سودای 
بزرگی در بزرگی در 

لیگ نخبگان لیگ نخبگان 
را داریم باید را داریم باید 

طرحی نو طرحی نو 
دراندازیم دراندازیم 

وگرنه باز وگرنه باز 
در بر همان در بر همان 

پاشنه حذف پاشنه حذف 
خواهد خواهد 
چرخیدچرخید

سوژه روز

جواد رستم زاده
خبرنگار

ســـازمان لیـــگ دو روز پیـــش در شـــرایطی 
دســـتورالعمل حاکـــم بـــر قراردادها و ســـقف 
بودجـــه را بـــه باشـــگاه ها ابـــلاغ و در ســـایت 
رســـمی خود منتشـــر کرد که در ماده 37 این 
دستورالعمل به یک موضوع مهم اشاره شده 
بـــود و آن هم الزام باشـــگاه ها بـــه تیمداری در 
فوتبال زنـــان بـــرای دریافت مجـــوز حرفه ای 
اســـت. این موضوع که بعـــد از اصلاح قوانین 
)AFC(، مـــورد تأکیـــد مدیـــران فدراســـیون 
فوتبـــال قـــرار گرفته، حـــالا برای باشـــگاه ها 

لازم الاجرا اســـت و در صورت عـــدم تیمداری 
در فوتبـــال زنان، باشـــگاه مذکـــور نمی تواند 
مجـــوز حرفه ای دریافـــت کند. باشـــگاه ها در 
شـــرایطی برای دریافت مجوز حرفه ای تلاش 
می کننـــد کـــه این موضـــوع نه تنها در مســـیر 
حضور آنها در مســـابقات لیگ نخبگان آســـیا 
و لیـــگ قهرمانان آســـیا 2 مؤثر اســـت، بلکه 
بـــه افزایش ســـقف بودجه شـــان هـــم کمک 
می کنـــد. ســـپاهان اصفهـــان، اســـتقلال و 
پرســـپولیس تهران، آلومینیوم اراک، گل گهر 

ســـیرجان، تراکتور تبریز و فولاد خوزســـتان، 
تیم هایـــی بودنـــد کـــه بـــرای فصـــل پیش رو 
موفـــق بـــه دریافـــت مجـــوز حرفه ای شـــدند 
و حـــالا در شـــرایطی آنها بـــه دنبـــال دریافت 
مجـــوز حرفه ای بـــرای فصل آتی هســـتند که 
بحـــث حضورشـــان در فوتبـــال زنـــان مطرح 
اســـت. البته کـــه ســـپاهان در فوتبـــال زنان 
حضور دارد اما شـــرایط 6 تیـــم دیگر متفاوت 
اســـت و آنهـــا بایـــد فعالیـــت خـــود در حوزه 
زنـــان را آغـــاز کننـــد. گلاره ناظمی، مســـئول 

کمیته مسابقات بانوان ســـازمان لیگ دراین 
باره گفت: »ســـال گذشـــته دعوتنامـــه ای به 
تمام باشـــگاه ها ارســـال و از آنها درخواســـت 
کردیـــم که تیم زنـــان خود را تشـــکیل دهند. 
برای آنها پیشـــنهاد ویژه ای داشـــتیم، آن هم 
اعطـــای امتیاز تیـــم لیگ برتری زنـــان به طور 
رایگان بود امـــا این باشـــگاه ها از این فرصت 
اســـتفاده نکردنـــد. امـــا بـــرای فصـــل جدید 
که احتمـــال الزام تیمـــداری در بخـــش زنان 
اســـت، امتیاز رایـــگان برای هیچ باشـــگاهی 

نداریـــم و آنهـــا در صورتی که قصـــد حضور در 
فوتبـــال زنـــان را دارند باید از لیگ دو شـــروع 
کننـــد. البته یکســـری از باشـــگاه ها به دبنال 
خرید امتیاز باشـــگاه های فعـــال در لیگ برتر 
تیم های هیأت فوتبال البرز، کانی کردســـتان 
و ســـلیمی بوشـــهر هســـتند ولی باید دید آیا 
ســـازمان لیگ با همین مســـأله هم موافقت 
می کنـــد یا خیر؟ ایـــن موضوع در نشســـت با 
مهدی تاج رئیس فدراســـیون مورد بررســـی 

قـــرار می گیرد.«

آســـمان  ســـتاره  زایـــی  آقامیر علـــی 
قایقرانـــی ایـــران بـــرای دومیـــن بـــار 
قایقـــش را در المپیک پاریـــس به آب 
خواهد انداخت. او که از رســـیدگی ها 
بعد از گرفتن ســـهمیه راضی نیســـت، 
حـــالا به گفتـــه خودش مثل همیشـــه 
با غیرتی که دارد ســـدها را کنار می زند 
تـــا هم پیمـــان بـــا پاروهایش ایـــن بار 
در آب هـــای پاریـــس ماجراجویی اش 

را دنبـــال کند.

اوضاع تمرین تو 30 روز مانده 
به المپیک چطور است؟

بعـــد از انتخابی المپیـــک تمریناتم را در 
بنـــدر انزلی پیگیری کردم. خدا را شـــکر 
برخلاف هرســـال امســـال تـــالاب انزلی 
خلـــوت بوده و تـــردد قایق هـــای موتوری 
کمتـــر اســـت. شـــرایط تمرینـــات تقریباً 
ایده آل اســـت امـــا منتظر ویـــزای ایتالیا 
بـــرای اردوی برون مرزی هســـتیم که در 
ایـــن فرصـــت باقیمانـــده بتوانیـــم بهتر 

تمرین کـــرده و آماده تر شـــویم.
بهتر نبود شرایط حضور در 
اردوی ایتالیا زودتر از اینها 

فراهم می شد؟
بـــا ایـــن اردو می توانیـــم کمـــی ســـطح 
کارمـــان را ارتقـــا دهیـــم امـــا خیلـــی دیر 
از  زودتـــر  بایـــد  فدراســـیون  و  اســـت 

اینهـــا فکـــری می کـــرد تـــا مـــا هـــم مثل 
ملی پوشـــان روئینگ که مدتی اســـت در 
کازان تمریـــن می کنند زمان را از دســـت 
ندهیـــم. بـــه هرحال مـــا بـــه همین هم 
راضی هســـتیم و امیـــدوارم هرچه زودتر 

بیاید. ویزاهایمـــان 
حمایت ها بعد از سهیمه در 

حد المپیک بود؟
در ایـــن 15-10 ســـالی کـــه در تیـــم ملی 
بوده ام همیشـــه مشکلاتی وجود داشته 
که با آن دســـت وپنجه نـــرم کرده ایم اما 
اگـــر بخواهیـــم روی مشـــکلات متمرکز 
شـــویم، توانی برای جنگیـــدن نخواهیم 
داشـــت. دغدغه اصلی ما عدم اعزام به 
مسابقات اســـت، متأسفانه به کاپ های 
جهانی اعزام نشـــدیم و مـــن از المپیک 
قبلـــی تا ایـــن المپیک ســـر خـــط هیچ 

مســـابقه جهانـــی نرفتـــه ام کـــه همین 
موضوع باعـــث عقب ماندن مـــا از رقبا 

شـــده است.
 گلایـــه ای نـــدارم و می دانم کـــه بودجه 
فدراســـیون محـــدود اســـت امـــا بعد از 
گرفتن ســـهمیه انـــگار همه چیـــز تمام 
شد. مســـئولان اســـتان و فدراسیون تا 
حـــد توان حمایـــت کردند امـــا از لحاظ 
فنـــی مشـــکلاتی وجـــود داشـــته و جـــو 

نیســـت. المپیکی 
 اوضـــاع این طـــور نیســـت کـــه بگوییم 
بـــرای بهترین نتیجـــه آماده می شـــویم 
امـــا همیشـــه بـــا غیرتـــی کـــه داشـــتیم 
خودمان مشـــکلات را حل کردیم و برای 
بهتریـــن نتیجـــه به آب زدیـــم، حالا هم 
تمـــام توان مـــان را در آب هـــای پاریس 

خواهیم گذاشـــت.

از توکیو تا پاریس بدون پاروزنی در آب های جهانی

آقامیرزایی: توانی برای جنگیدن نداریم

گپ

فائزه زمانی
خبر نگار

لیـــگ  رقابت هـــای  اول/  بهـــزاد  ایلیـــا 
نخبـــگان فوتبـــال آســـیا از شـــهریورماه 
آغـــاز خواهد شـــد و بـــه نظر نمی رســـد با 
وضعیت فعلی آماده ســـازی باشـــگاه های 
ایرانـــی از جمله پرســـپولیس، نمایندگان 
بـــا  رقابـــت  بـــرای  کشـــورمان شانســـی 
تیم های تا دندان مســـلح عربی داشـــته 
باشـــند. درســـت در روزهایـــی کـــه هنوز 
تکلیـــف ســـرمربی نماینـــدگان ایـــران در 
لیـــگ نخبگان آســـیا مشـــخص نشـــده، 
باشگاه های عربســـتانی، اماراتی و قطری 
در حال مذاکـــره با بزرگ تریـــن بازیکنان 
جهان برای دومین پنجره پرســـروصدای 
ی  ه ها شـــگا با حتـــی   . هســـتند د  خـــو
نه چندان ســـطح بالای کشـــورهای عربی 
نیـــز برای خریـــد ســـتارگان فوتبال جهان 
پیشـــقدم شـــده اند؛ ناچو کـــه چند هفته 

قبل جـــام قهرمانی لیـــگ قهرمانان اروپا 
بـــه عنوان کاپیتـــان رئال مادریـــد را بالای 
ســـر برد به القادســـیه پیوســـته. تیمی که 
به تازگی از ســـطح دوم فوتبال عربستان 
راهـــی لیگ حرفـــه ای این کشـــور شـــده 
اســـت. الغرافه که در لیگ قطر نتوانسته 
ســـهمیه حضور در لیگ نخبگان را کسب 
کند، با خوســـلو مهاجم تیم ملی اســـپانیا 
در یـــورو بـــه توافق رســـیده و الدحیل نیز 
لوئیـــز آلبرتو هافبک برزیلـــی تیم لاتزیو را 
بـــه خدمت گرفتـــه اســـت. در حالی این 
میل به حضـــور بازیکنـــان کلاس جهانی 
و ســـطح بالا در فوتبال کشـــورهای حوزه 
خلیـــج فـــارس وجـــود دارد کـــه در لیگ 
ایـــران، بـــا قوانیـــن جدید ســـازمان لیگ 
هر تیم می توانـــد نهایتاً 5 بازیکن خارجی 
بـــه اضافه یک ســـهمیه آســـیایی داشـــته 

باشـــد. در باشـــگاه پرســـپولیس نـــه تنها 
مســـأله حضـــور بازیکنان خارجـــی، بلکه 
مســـئله حفـــظ ســـتارگان فعلی باشـــگاه 
مثـــل ترابـــی، اســـماعیلی فر و بیرانونـــد 
نیـــز مشـــخص نشـــده و بـــا ایـــن رونـــد، 
بـــه نظـــر نمی رســـد کـــه قهرمـــان لیـــگ 
ایـــران برابـــر تیم هـــای قدرتمنـــد حاضـــر 
در لیـــگ نخبـــگان حرفـــی بـــرای گفتـــن 
داشـــته باشـــد. شـــاید تیم هـــای فوتبال 
ایـــران، به اندازه تیم هـــای اماراتی، قطری 
و عربســـتانی از لحـــاظ مالـــی ثروتمنـــد 
نباشـــند اما از دســـت دادن ثروت اصلی 
بـــرای رقابـــت در مســـابقات بین المللی 
یعنـــی زمـــان، بزرگ تریـــن دلیـــل فاصله 
فوتبـــال ما تـــا دیگر کشـــورهای آســـیایی 
برای موفقیـــت در رقابت های باشـــگاهی 

فوتبال آسیاســـت.

گلاره ناظمی: امتیاز رایگان 
برای هیچ تیمی نداریم

 چالش صدور 
مجوز حرفه ای 
تیم های فوتبال


